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MARTINy Žiaci z Evan-
jelickej spojenej školy
v Martine sa niekoľko rokov
zúčastňujú jednej z najvýz-
namnejších robotických sú-
ťaží. Ide o medzinárodnú
súťaž FIRST LEGO League,
v ktorej študenti používajú
kritickémyslenie, progra-
mátorské a konštruktérske
zručnosti.
Víťazný tím, pod taktovou

učiteľky informatiky Evy
Uličnej, tento rok suverénne
zvíťazil na regionálnomkole
v Poprade.

Žiaci trávia v robotickej
učebni hodiny

Učebňu so zameranímna
robotiku a informatiku vy-
tvorili na Evanjelickej spo-
jenej škole v Martine počas
pandémie. V jej priestoroch
majú žiaci kvalitné robotic-
ké vybavenie, detimajú
možnosť do učebne prísť
a kedykoľvek v nej pracovať.
Od siedmeho ročníka sa

môžu navyše prihlásiť na
voliteľný predmet aplikova-
ná informatika. Týmpádom
majú žiaci o dve hodiny in-
formatiky viac a pod vede-
nímvyučujúcich sa venujú

robotike. „Zo skupín sa vy-
kryštalizujú práve tí žiaci,
ktorí sú zdatní a reprezen-
tujú školu na súťažiach,“
povedala EvaUličná, infor-
matička z Evanjelickej spo-
jenej školy v Martine.
Tento rok školu reprezen-

toval tím v zložení piatich
dievčat a jedného chlapca.
Šlo o žiakov druhého stupňa
základnej školy a tiež gym-
nazistov. Víťazná skupina
podľa informatičky na svo-
jom zdokonaľovaní pracova-
la roky. Na súťaži uspeli vďa-
ka šikovnosti a tímovos-
ti.„Súťaž, na ktorej sa zú-

častnili, vyžaduje zdatnosť,
tréner zasahuje do práce
žiakovminimálne. Ja sa ich
snažímviesť k samostat-
nosti. Práca na inovačnom
projekte je časovo náročná.
Deti obetujú svoj čas. Pracu-
jú na ňomaj doma, poobede,
po víkendoch,“ opísala Ulič-
ná.

Robota zhotovujúmesiace

Na zhotoveniemultifunkč-
ného robota, ktorého si sú-
ťažiaci so sebou na súťaž be-
rú,majú žiaci niekoľkome-
siacov. Podľa učiteľky dosta-

nú vopred dráhu, súčiastky
na prekážky.„Majú predpí-
sané, akémisiemusí robot
plniť.Musia ho naprogra-
movať tak, aby splnilmisií
čo najviac v časovom limite
dve a polminúty,“ opísala
Uličná. Dodala, že čaro ro-
botiky spočíva práve v tom,
že robotmálokedy pôjde tak,
ako šiel naposledy. Veľakrát
sa podľa nej stane, že keď ho
naprogramujú v škole, tak
ide fantasticky a na súťaži
nefunguje nič.
„Stačímalá odchýlka, na-

príkladmotor slabšie zabe-
rie, a už nefunguje, akomá.

Tento tím stavilna jednodu-
chosť, robota vykonštruovali
tak, aby bola konštrukcia
ľahko premeniteľná počas
jazdy,“ priblížila Uličná.
Samuel Gajdoš ako jediný

chlapec v tíme reprezentoval
školu na súťaži aj v predoš-
lých rokoch. Baví ho osob-
nostný posun, ako v robotike
napreduje. Keď vidí, že robot
pracuje, akomá. Programo-
vaniu a robotike sa venuje od
piatej triedy, aktuálne je
študentomprvého ročníka
na gymnáziu.
„Programovanie premňa

nie je ťažké, skôr odhaľova-
nie chýb je náročnejšie. Keď
programujemhodiny, nevi-
dím chybu, no s odstupom
času ju odhalím,“ povedal
Samuel a dodal, že v progra-
movaní chce pokračovať aj
štúdiomna vysokej škole.

Porota hodnotí viac kritérií

Súťažiaci z Martina v prvej
kategórii predpísaných jázd
robota a plnenímisií vyhrali
s predstihom. V druhej časti
súťaže navrhovali inováciu
na vyhlásenú tému.
„Šlo o propagáciu záľub,

umenia, koníčkov. Deti na-
vrhli aplikáciu pre psičkárov,
aby samohli sieťovať a cho-

dili spoločne venčiť, prípad-
ne si pomáhali,“ opísala in-
formatička a doplnila, že
v záverečnej časti porota
hodnotila tímovosť práce, do
akejmiery fungujemedzi
súťažiacimi vzájomná pod-
pora.
Okrem súťažiacich získala

titul najlepšej trénerky prá-
ve EvaUličná. Titul získala
na základe hodnotenia
a opisu svojich žiakov.
„Pani učiteľka je nápo-

mocná, kvôli námostáva
v škole aj do siedmej večer,
pomôže a odhalí chybu
v programe,“ opísal Samuel.
Učiteľke robí radosť, že

tímpod jej taktovou je dobrý,
baví ich robotika a je radosť
sa na nich pozerať. V budúc-
nosti sa podľa nej na základe
nadobudnutých skúseností
budúmôcť uplatniť v akej-
koľvek oblasti informatiky.
„Súťaž, na ktorej sa zú-

častňujú, je komplexná, čo
sa týka grafiky, pri inovač-
nomprojekte dizajnu, ino-
vácií, kreativity samotného
programovania, robotiky. Je
to pre nich veľká škola živo-
ta, okrem zručností nado-
budnú skúsenosti pracovať
aj v tíme. Je to benefit, ktorý
si ponesú so sebou celý ži-
vot,“ uzavrela Uličná.

z Žiaci Evanjelickej spojenej školy vMartinena robotickej súťaži.z foto: EvaUličná

MARTINy Stavba tunela
Korbeľka na úseku diaľnice
D1 Turany –Hubovámôže
zhoršiť zásoby podzemnej
vody pre Turiec, Oravu
a Liptov.
Obávajú sa toho zástupco-

via samospráv a predstavi-
telia Slovenskej obchodnej
a priemyselnej komory
(SOPK) v Žiline.

Odvolali sa

Preto sa odvolali voči vý-
nimke z environmentálnych
cieľov, ktorú na žiadosť Ná-
rodnej diaľničnej spoloč-
nosti (NDS) vydal Okresný
úrad (OÚ) v Žiline. Informo-
vali o tomvo štvrtok na tla-
čovej konferencii v Martine.
Podľa predsedu sekcie do-

pravy SOPK v Žiline Jána
Mišuru nesúhlasia s výnim-
kou a žiadajú jej zrušenie.
„Žiadame, aby sa urobilo

posúdenie vodných útvarov
v rámci rámcovej smernice
o vode, ktorú schválil
Európsky parlament
a Európska komisia. Pretože
ak by sa staval variant s tu-
nelomKorbeľka, to by bolo
ekonomické a ekologické
barbarstvo,“ povedal.
Obec Krpeľany postavila

odvolanie podľa starostu
Martina Schestága na pripo-
mienke, že tunel Korbeľka je

plánovaný v chránenej vo-
dohospodárskej oblasti.
„S čím sa v podstate

správny orgán nezaoberal.
Takže sme zvedaví, ako po-
súdi našu pripomienku
v odvolacomkonaní.

Pretože simyslíme, že
stavba tunela je v priamom
rozpore s ustanoveniami zá-
kona o chránených vodo-
hospodárskych oblastiach.
A tento zákon nepozná žiad-
nu výnimku, ktorá by
umožňovala takéto stavby
riešiť,“ podotkol.
Podľa hydrológa Vladimíra

Mosného výnimka nie je
v súlade s rámcovou smer-
nicou o vode, vodným záko-

noma usmernením 36mi-
nisterstva životného pro-
stredia o udeľovaní výni-
miek.
„A to v tom, že rozhodnu-

tie vydalo výnimkuna jeden
variant, v ktoromnepre-
ukazuje, na základe akých
podmienok ju vydalo. V ce-
lom rozhodnutí nie je napí-
saný dôvod udelenia výnim-
ky,“ skonštatoval.
Projekt sa podľa Tomáša

Ferenčáka z odborumarke-
tingu a komunikácie NDS
zaoberá veľmi podrobne do-

sahom stavby na vodný cyk-
lus. „Realizoval sa
inžiniersko-geologický
a hydrogeologický pries-
kum, ktorý overil geotech-
nické podmienky, režim
podzemných vôd a ich inte-
rakciu s budúcim razením
tunelov Korbeľka a Havran.

Rezort dopravy: Obavy nie
sú opodstatnené

Následne sa navrhlo tech-
nické riešenie a opatrenia na
zabránenie drenážneho

účinku v tuneloch detailne
preštudovali a analyzovali
špecialisti z Výskumného
ústavu vodného hospodár-
stva,“ dodal s tým, že aj na
základe toho príslušný ok-
resný úrad zaujal aktuálne
stanovisko, čo vítajú.
Ministerstvo dopravy SR

vníma udelenie výnimky
ako veľmi pozitívnu správu.
„Umožní námpokračovať

v príprave tohto úseku a vý-
razne sa tak približujeme
k jeho výstavbe. Chápeme,
žemiestni obyvatelia a sta-

z Ilustračné foto: archívMYTuriec

ROBOTIKE VENUJÚ VOĽNÝ ČAS, ZÚROČILI TO NA SÚŤAŽI
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